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Poznań, dnia 20 października 2018 roku 

Numer: 52 / 2018 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

INTERPELACJA 

 

w sprawie: potrzeby prowadzenia apolitycznych działań edukacyjnych mających na 

celu zwiększenie frekwencji w wyborach powszechnych 

 

Na podstawie art. 3 ust. 1 i art. 23 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2017 roku, poz. 1875 ze zmianami) i § 13 ust. 1 uchwały numer 

LXXX/1202/V/2010 Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu 

Miasta Poznania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2011 roku Nr 11, poz. 303), uprzejmie proszę 

o odpowiedź na niniejszą interpelację. 

 

Stan faktyczny 

 

Zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym zaspokajanie zbiorowych potrzeb 

wspólnoty samorządowej należy do zadań własnych gminy. Zadaniem własnym gminy są 

również sprawy wspierania i upowszechniania idei samorządowej, w tym tworzenia 

warunków do działania i rozwoju jednostek pomocniczych i wdrażania programów 

pobudzania aktywności obywatelskiej.  

 

Od wielu lat w całym kraju istnieje problem niskiej frekwencji w wyborach powszechnych, 

w tym w wyborach do Sejmu, do Senatu, Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, do 

Parlamentu Europejskiego, do organów stanowiących jednostek samorządu terytorialnego, 

a także wójtów, burmistrzów i prezydentów miast. Niestety problem ten dotyczy również 
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Poznania, miasta o wielkich i wspaniałych tradycjach pracy u podstaw, pracy organicznej 

oraz zaangażowania w działalność dla dobra wspólnego. Szczególnie niepokojące jest nikłe 

zaangażowanie obywateli z młodszego pokolenia.  

 

Wysoka świadomość obywatelska, zaangażowanie w działalność dla dobra wspólnego 

i budowa społeczeństwa obywatelskiego należą do najważniejszych elementów rozwoju 

Poznania i całej Polski. Istnieje zatem potrzeba prowadzenia apolitycznych działań 

edukacyjnych mających na celu zwiększenie frekwencji w wyborach powszechnych, 

a działania te powinny być skierowane do młodzieży szkolnej, do studentów, a także do 

wszystkich innych obywateli mających prawa wyborcze. 

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) jakie obecnie prowadzone są apolityczne działania edukacyjne mające na celu 

zwiększenie frekwencji w wyborach powszechnych, skierowane zarówno do młodzieży 

szkolnej, do studentów, a także do wszystkich innych obywateli mających prawa 

wyborcze i dlaczego tak nikłe są efekty tych działań, 

 

2) czy byłoby możliwe, kiedy byłoby możliwe i w jaki sposób byłoby możliwe podjęcie 

dalszych apolitycznych działań edukacyjnych mających na celu zwiększenie frekwencji 

w wyborach powszechnych, skierowanych zarówno do młodzieży szkolnej, do studentów, 

a także do wszystkich innych obywateli mających prawa wyborcze. 

 

 

(-) Andrzej Rataj 


